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Kirken – bryder grænser
Søndag den 26. februar 2017

Et nøglevers

• ”Men I skal få kraft, når Helligånden 
kommer over jer, og I skal være mine 
vidner både i Jerusalem og i hele 
Judæa og Samaria og lige til jordens 
ende.” (ApG 1,8)

Missionsstrategi

Åbne himmeriget for jøder: 2,1-8,4

[2,1ff → Ordet, tro/dåb, Helligånd]

Åbne himmeriget for Judæa/Samaria: 8,5-9,43

[8,5ff → Ordet, dåb/tro + Helligånd]

Åbne himmeriget for hedninger: 10,1-12,17

[10,1ff → tro, Ordet, Helligånden og dåb]

Mission og kultur

• Kirkens væsen er at bryde grænser!
• budskabet er for hele verden, for alle

• ”Udvidelse” af den kristne tro over 
kulturgrænser (kontekstualisering):
• hvordan?
• omkostninger?
• betydning?

Mission og kultur

• ”Udvidelse” af den kristne tro over 
sociale grænser:
• udfordringer?
• muligheder?
• hvordan?
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Spørgsmål

• Hvordan tager vi hånd om det i dag?

• Kan noget gøres anderledes i  
Aarhus Bykirke?

En indbygget naturlighed

• Kirken bryder stadig grænser - også i 
dag! (en “funktion” i kirkens væren)

• Hvis de vise er tavse, taler tåberne!

Kirkeminister Mette Bocks forståelse af vores vir-
ke som interesseorganisation virker besynderlig: 
”Det, der er kilde til min undren, er, hvorfor det er 
så vigtigt for ateisterne, at alle andre skal tænke 
som dem. Ligesom det altid har været en kilde til 
undren, at kristne, muslimer eller andre missio-
nerer for egen tro.”

Hvis man mener, man har en god idé – eller 
sågar nøglen til det rigtige eller gode liv – så er 
det vel decideret ukristeligt (det, vi andre kalder 
dårlig stil) ikke at dele den?

1 Kor 9,19-23

Skønt fri og uafhængig af alle har jeg gjort mig selv 
til alles tjener for at vinde så mange som muligt. 
For jøderne er jeg blevet som en jøde for at vinde 
jøder. For dem, der lever under loven, er jeg blevet 
som en, der står under loven, for at vinde dem, 
selv om jeg ikke er under loven. For dem, der er 
uden lov, er jeg blevet som en, der er uden lov, for 
at vinde dem, selv om jeg ikke er uden Guds lov, 
men er under Kristi lov.

1 Kor 9,19-23

Jeg er blevet svag for de svage for at vinde de 
svage. Alt er jeg blevet for alle for i det mindste at 
frelse nogen. Alt gør jeg for evangeliets skyld for 
selv at få del i det.
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Det handler om at vidne…

• Vi er Jesu vidner! (missions-fokus)

• Es 43,10 + Luk 24,48 / ApG 1,8

• ApG 10,41: At have set den opstand-
ne Jesus og leve med ham!


